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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2024-12-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 370 

Svar på motion om ljudet i KF-salen från Kent 
Kumpula (SD)
KSN-2023-02801

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att bifalla motionen.

Sammanfattning

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 9 oktober 2023 

• att man finner en permanent lösning så att ljudsystemet med bra ljudkvalitet 
och utan eko kan användas under alla sammanträden i KF-salen, inte bara 
under sammanträden med kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag

• Arbetsutskottets förslag 3 december 2024 § 325
• Tjänsteskrivelse daterad den 9 december 2024 
• Bilaga, motion om ljudet i KF-salen från Kent Kumpula (SD)

Yrkanden

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till föreliggande förslag att bifalla motionen.

Beslutsgång

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag att bifalla 
motionen.

Särskilda yttranden

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande:
Det är glädjande att kommunstyret tar sitt förnuft till fånga och inser behovet av att lösa 
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ett fungerande ljudsystem i kommunfullmäktigesalen.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om ljudet i KF-salen från Kent 
Kumpula (SD)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen. 

Ärendet 
Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 9 oktober 2023  

• att man finner en permanent lösning så att ljudsystemet med bra ljudkvalitet 
och utan eko kan användas under alla sammanträden i KF-salen, inte bara 
under sammanträden med kommunfullmäktige.  

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret.  

Föredragning 

Förvaltningen är väl bekant med den problematik som finns kring ljudsystemet vid 
nämndsammanträden i kommunfullmäktigesalen i stadshuset. Det är i sammanhanget 
viktigt att påtala att den ljudteknik som används vid nämndsammanträden skiljer sig 
från den som används vid fullmäktigesammanträden. Fullmäktiges sammanträden 
upplever inte denna problematik, då ledamöterna använder de mikrofoner som finns 
vid de två podier som står på varsin sida om presidiet. Detta är en naturlig lösning sett 
till fullmäktiges arbetssätt, där ledamöter begär ordet, för att sedan framföra och 
bemöta åsikter, ställa eller svara på frågor etc., vid podiet. Detta ljud förs sedan vidare 
ut i salen utan några problem, och med möjlighet att reglera ljudnivåer för varje enskild 
mikrofon som används på sammanlagt fyra kanaler.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2024-12-09 KSN-2023-02801 
  
Handläggare:  
Robert Tillaeus 
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Vid nämndsammanträden används däremot det så kallade delegatsystemet, som 
innebär att varje ledamot har en mikrofon med inbyggd högtalare framför sig. Detta är 
en naturlig lösning för just nämnder, där diskussioner snarare förs runt bordet, än från 
podierna. De inbyggda högtalarna har trots professionella konsultationer inom 
området inte givit önskad ljudbild i salen, varför de kompletteras med de 
rumshögtalare som finns i rummet, för att ge ett klarare och fylligare ljud.  

Detta leder till en effekt då framför allt ledamöter i den bakre delen av lokalen upplever 
en besvärande förskjutning av ljudet. Man hör då tal direkt från en person, som ett 
ögonblick senare följs av det ljud som leds ut från delegatsystemet på bordet, för att 
ytterligare ett ögonblick senare också föras ut från rumshögtalarna. Detta ger upphov 
till den ljudeffekt som kan uppfattas som ett eko. Till detta kommer också takhöjden i 
den bakre delen av salen, som kan bidra till en besvärande resonanseffekt.  

En ytterligare utmaning i sammanhanget, vid sidan av ljudproblematiken, är 
lokalsituationen, där stadshuset enbart har fyra tänkbara lokaler att använda för 
nämndsammanträden. Blenda Ljungberg är lokaliserad på de interna ytorna, vilket 
omöjliggör öppna nämndsammanträden. Dag Hammarskjöld är å sin sida för liten för 
att vara optimal för nämndsammanträden. Som alternativ till KF-salen återstår i 
praktiken endast KS-salen, där ljudet fungerar tillfredsställande, men som ligger i en 
semipublik yta vilket också omöjliggör öppna nämndsammanträden.  

För att komma vidare i frågan har förvaltningen inlett en undersökning av tekniska 
alternativ, möjliga vägar utifrån upphandlingslagstiftning, liksom en omvärldsspaning 
kring hur andra myndigheter med liknande storlek på lokalerna har löst sin 
ljudsituation. Vid de tester som har genomförts i KF-salen med andra ljudlösningar, har 
inget av de alternativa lösningar som hittills prövats varit bättre än den nuvarande 
situationen.  

Förvaltningen delar alltså motionärens bild av att man måste finna en permanent 
lösning för ljudet i KF-salen. Arbetet pågår men bedömningen är att detta kommer att 
vara ett långsiktigt arbete, där kvaliteten i slutändan måste vara styrande.  

Ekonomiska konsekvenser 

Kostnaderna hanteras inom befintlig ram för kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad den 9 december 2024  
• Bilaga, motion om ljudet i KF-salen från Kent Kumpula (SD) 

 

Kommunledningskontoret 

 

Birgitta Pettersson Ola Hägglund 
Stadsdirektör Ekonomidirektör och 

biträdande stadsdirektör 
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Motion om ljudkvaliteten i kommunfullmäktigesalen 
 

Vi har ett stadshus som har kostat över en miljard kronor, vilket är vansinnigt mycket 

pengar och där ljudkvaliteten är undermålig i kommunfullmäktigesalen. Det 

ursprungliga ljudsystemet var så dåligt att det ”korrigerades” till att börja med genom 

att kommunen hyrde (eller köpte) in tillfälliga lösningar till varje tillfälle då det var 

kommunfullmäktigesammanträde. Då var det nämligen viktigt att ljudet fungerade, så 

man riggade tillfälliga högtalare för sammanträdet. Men det gällde bara 

fullmäktigesammanträdet, alla andra sammanträden i salen fick nöja sig med det 

undermåliga ljudsystemet som ekade. 

Sedan skulle det lösas permanent… Och då riggades det upp en ny uppsättning med 

högtalare i salen som sitter permanent monterade, och man började använda andra 

mikrofoner för att kunna nyttja det nya ljudsystemet som skulle vara utan eko. Det 

fungerar riktigt bra, så ljudet under kommunfullmäktigesammanträden är nu bra, och 

helt utan att det ekar. 

Det märkliga är att det nu finns två parallella ljudsystem i fullmäktigesalen, dels det 

gamla systemet med dålig ljudkvalitet som ekar och ett nytt ljudsystem med bra 

ljudkvalitet.  

Det dåliga ursprungliga ljudsystemet som ekar och som är extra jobbigt och 

ansträngande för de ledamöter som har hörapparat (hörapparater och ekande ljud är 

ingen bra kombination), det ljudsystemet används alltjämt under alla andra 

sammanträden i KF-salen utom sammanträden med kommunfullmäktige. 

Det är viktigt att alla förtroendevalda har en bra arbetsmiljö, inte bara de som sitter i 

kommunfullmäktige. Det här är en viktig tillgänglighetsfråga, förtroendevalda som har 

hörapparater ska inte behöva känna sig förbisedda och osynliggjorda genom att styret 

försöker kväva och dölja ljudproblematiken i fullmäktigesalen.  

 

Med anledning av ovanstående yrkar jag: 

• Att man finner en permanent lösning så att ljudsystemet med bra ljudkvalitet 

och utan eko kan användas under alla sammanträden i KF-salen, inte bara 

under sammanträden med kommunfullmäktige. 

 

 

 

Uppsala 25 september 2023 

 

Kent Kumpula 

Gruppledare, Sverigedemokraterna 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2024-12-03

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 325 

Svar på motion om ljudet i KF-salen från Kent 
Kumpula (SD)
KSN-2023-02801

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar

1. att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

Sammanfattning

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 9 oktober 2023 

• att man finner en permanent lösning så att ljudsystemet med bra ljudkvalitet 
och utan eko kan användas under alla sammanträden i KF-salen, inte bara 
under sammanträden med kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag

• Tjänsteskrivelse daterad den 29 oktober 2024 
• Bilaga, motion om ljudet i KF-salen från Kent Kumpula (SD)

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.

Beslutsgång

Ordföranden finner att arbetsutskottet bifaller Tobias Smedbergs (V) yrkande.
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